
Protokół Nr XLI/10 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 27 sierpnia 2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecna radna Beata Dziemidowicz), co stanowi 
quorum i pozwala na  podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Powitała radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek 
organizacyjnych gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
Poinformowała, że na sesji zgodnie z zaproszeniem Rady Gminy obecny jest 
pan Jan Turowski Kierownik Zesp. eksploatacji Lubuskiego Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych Oddział w Gorzowie Wlkp. i pan Paweł Kisielewski 
Kierownik LZMiUW Inspektorat w Słubicach. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z czym Przewodnicząca 
Rady Gminy przedstawiła porządek obrad dzisiejszej sesji, który przedstawia 
się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Górzyca wspólnie      

z Gminami: Nowa Sól – Miasto, Bytom Odrzański, Sulechów, Krosno 
Odrzańskie, Słubice, Kostrzyn nad Odrą, Stowarzyszeniem Marina 
Winterhafen Sportbook Frankfurt (Oder) e.V, miastami: Eisenhüttenstadt, 
Frankfurt nad Odrą Porozumienia Partnerskiego w ramach Programu 
Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013 na realizację Projektu                   
nr WTBR.01.01.00-08-008/09. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XL/247/10 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 25 czerwca 2010 r. w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Górzyca. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę nieruchomości na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata. 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na własność Gminy 
Górzyca.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia oraz wysokości dotacji z budżetu 
Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP 
w Laskach Lubuskich. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Górzyca na 2010 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
11. Przyjęcie protokołu XL sesji Rady Gminy Górzyca. 
12. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad XLI  sesji Rady Gminy. 

  
Realizacja porządku posiedzenia: 

 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski –inf. stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Godz. 1310 spóźniona dotarła na sesję radna Beata Dziemidowicz – obecnych 
jest 15 radnych. 
 
Wójt Gminy poinformował, że po ostatnich opadach atmosferycznych na 
kanale Racza Struga zaistniała bardzo trudna sytuacja spowodowana 
niedrożnością cieku wodnego, w wyniku czego doszło do zalania wielu pól 
uprawnych, ogrodów i piwnic. Poinformował, że kanał nie był konserwowany 
od wielu lat, co doprowadziło do pogorszenia przepustowości i drożności 
kanału. Silne zakrzaczenie i zachwaszczenie skarp i dna kana łu utrudniło 
przepływ wody w korycie. W konsekwencji tereny położone przy kanale              
w okresie większych opadów są systematycznie zalewane. W ostatnim miesiącu 
z koryta kanału usuniętych zostało wiele zatorów, które powodowały piętrzenie 
się wody w korycie uniemożliwiające  odprowadzanie wód z pól.                         
Wójt poinformował, że niezbędne jest przeprowadzenie prac konserwacyjnych 
kanału, aby sytuacja się nie powtórzyła. 
 
Radny Ryszard Dębiński zadał pytanie do obecnych na sesji Rady Gminy 
przedstawicieli Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych: Dlaczego kanał Racza 
Struga jest w tak złym stanie? 

 



Pan Jan Turowski zaistniałą sytuację tłumaczył trudną sytuacją finansową 
Zarządu. Dla przykładu poinformował, że Zarząd Melioracji złożył 
zapotrzebowanie do budżetu na rok 2010 w wysokości ponad 8 mln zł, a 
otrzymaliśmy kwotę 4,6 mln. zł. na dzień dzisiejszy nie posiadamy pieniędzy na 
podstawową działalność. 
 
Radny Jerzy Chudziński stwierdził, że tłumaczenie się brakiem pieniędzy jest 
bezzasadne. Poinformował, że sam jest rolnikiem, a sąsiedztwo jego gruntów z 
kanałem powoduje, że osobiście śledzi poczynania w zakresie konserwacji  
kanału  i sytuacja jaka wydarzyła się po ostatnich opadach jest wynikiem 
zaniedbań i typowej bezczynności Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. 
Dodał, że ma zalane 23 ha gruntów zasianych pszenicą i co ma w tej sytuacji 
teraz zrobić. Są również inni rolnicy z takim problemem. Spytał co mamy teraz 
zrobić? 
Pan Jan Turowski poinformował, że kanał nie tylko porośnięty jest 
roślinnością, ale również znajduje się tam całe worki ze śmieciami i inne odpady 
pochodzące z gospodarstw domowych. 
 
Radny Jerzy Chudziński przytoczył informację z Gazety Lubuskiej „Pan 
Kisielewski poinformował, że Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych jest w 
stałym kontakcie z rolnikami…”.  Stwierdził, że jest to nieprawdziwa 
informacja, ponieważ żaden rolnik z terenu Gminy Górzyca tego nie potwierdza. 
Pan Paweł Kisielewski odpowiedział, że ta wypowiedź dotyczyła miejscowości 
Pławidła. Dodał, że doskonale zna problemy rolników i faktycznie kanał Racza 
Struga wymaga gruntowych prac remontowych, ale naprawdę polityka państwa 
skutecznie upośledza te działania ograniczając bardzo budżet. Brak pieniędzy 
przekłada się na wszystkie działania zarządu. Nie jest prowadzona żadna 
konserwacja cieków wodnych w całym powiecie słubickim. Dodatkowym 
problemem jest zaprzestanie prowadzenia przez rolników melioracji na swoich 
gruntach. Poinformował, że na rok 2010 planował budżet w wys. 850 tys. zł, a 
otrzymał 133 tys. zł. z tego 65 tys. zł przeznaczona była na akcję 
przeciwpowodziową w miesiącu czerwcu. Zaproponował, aby wszystkie gminy 
wyraziły głośno swój protest, być może to wpłynie na zmianę polityki państwa 
w tym zakresie.  
 
Radny Ryszard Dębiński – Może lepszy skutek byłby osiągnięty gdyby środki 
finansowe na meliorację państwo przekazywało bezpośrednio samorządom jako 
zadanie zlecone!  
 
Radny Kazimierz Filipowicz poinformował, że kiedyś prowadzone było 
systematyczne wykaszanie kanału i jego pogłębianie i takie zdarzenia nie miały 
miejsca. 

 



Pan Jan Turowski odpowiedział, że w tej chwili kanał jest w tak złym stanie       
i nie można za wiele zrobić drobnymi zabiegami wykaszania i pogłębiania. 
 
Przewodnicząca Rady – Trudności są znane od kilku lat , czy to przekazywane 
i nagłaśniane było dalej? 
Pan Jan Turowski odpowiedział, że informacje te przekazywane są od wielu 
lat Wojewodzie, Marszałkowi i problem jest znany wszystkim. Ostanie zjawiska 
atmosferyczne nie są normalne i niestety doprowadziły do istniejącej sytuacji. 
Sami mamy nadzieję, że to zwróci uwagę państwa na problemy związane z 
melioracją cieków wodnych w kraju i zmienią politykę w tym zakresie. 
 
Przewodnicząca Rady spytała ile pieniędzy w planie ujętych było na 
meliorację kanału w Gminie Górzyca w roku 2010? 
Pan Paweł  Kisielewski odpowiedział, że na rok 2010 na Gminę Górzyca nie 
była ujęta żadna kwota, jednak wykonano modernizację wału 
przeciwpowodziowego przy rzece Odrze na przełomie miesiąca maj-czerwiec. 
 
Przewodnicząca Rady podsumowując stwierdziła, że Rada Gminy w Górzycy 
na pewno zajmie stanowisko w tej sprawie i na kolejnej sesji podjęta zostanie 
decyzja w jakiej formie – pismo lub uchwała Rady Gminy.  
Podziękowała za przybycie na sesję przedstawicieli Zarządu Melioracji                
i Urządzeń Wodnych i zaprosiła ich do dalszego uczestnictwa w sesji. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Górzyca wspólnie                
z Gminami: Nowa Sól – Miasto, Bytom Odrzański, Sulechów, Krosno 
Odrzańskie, Słubice, Kostrzyn nad Odrą, Stowarzyszeniem Marina Winterhafen 
Sportbook Frankfurt (Oder) e.V, miastami: Eisenhüttenstadt, Frankfurt nad Odrą 
Porozumienia Partnerskiego w ramach Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013 
na realizację Projektu  nr WTBR.01.01.00-08-008/09. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
Gospodarczych Helena Adamkiewicz. Poinformowała, że podjęcie niniejszej 
uchwały jest działaniem niezbędnym do zawarcia Porozumienia Partnerskiego 
pomiędzy Gminą Nowa Sól Miasto jako Beneficjentem Wiodącym i 
pozostałymi Partnerami Projektu. Zgodnie z zapisami Podręcznika Beneficjenta 
Wiodącego dla Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska 
(Województwo Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013 porozumienie powinno 
zostać zawarte przed podpisaniem umowy o dofinansowanie i musi zostać 
przedłożone do Wspólnego  Sekretariatu Technicznego przed złożeniem 
pierwszego raportu z postępu realizacji projektu. Zgodnie z przyjętym przez 
Partnerów harmonogramem praz uroczyste podpisanie Porozumienia 

 



zaplanowano w dniu 10 września 2010 r. w ramach organizowanej w Nowej 
Soli konferencji nadodrzańskiej.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  14 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę  Nr XLI/252/10 w sprawie zawarcia 
przez Gminę Górzyca wspólnie z Gminami: Nowa Sól – Miasto, Bytom 
Odrzański, Sulechów, Krosno Odrzańskie, Słubice, Kostrzyn nad Odrą, 
Stowarzyszeniem Marina Winterhafen Sportbook Frankfurt (Oder) e.V, 
miastami: Eisenhüttenstadt, Frankfurt nad Odrą Porozumienia Partnerskiego w 
ramach Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska 
(Województwo Lubuskie) – Brandenburgia 2007-2013 na realizację Projektu  nr 
WTBR.01.01.00-08-008/09 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XL/247/10 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 25 czerwca 2010 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Podinsp. ds. ochrony środowiska           
i gosp. wodnej Anna Kwiek. Poinformowała radnych, że nowelizacja ustawy o 
utrzymaniu porządku i czystości w gminach przez ustawę z dnia 24 kwietnia 
2009 r. o bateriach i akumulatorach spowodowała utratę mocy gminnych 
regulaminów utrzymania czystości i porządku uchwalonych przed 12 czerwca 
2009 r., w związku z czym Rada Gminy Górzyca uchwałą Nr XL/247/10 w dniu  
25 czerwca 2010 r.  uchwaliła nowy regulamin zawierający dotychczasowe 
przepisy i dodatkowo przepisy wynikające z ustawy o bateriach                            
i akumulatorach. Organ nadzoru Wojewoda Lubuski pismem z dnia 27 lipca 
2010 r.  wszczął postępowanie nadzorcze wobec wyżej wymienionej uchwały       
z powodu m.in. powtórzenia w regulaminie  zbędnych zapisów i obowiązków 
właścicieli nieruchomości, które szczegółowo reguluje ustawa  z dnia                
13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Również 
zadania dotyczące gminnego planu gospodarki odpadami nie powinny być ujęte 

 



w regulaminie, ponieważ te zadania przejął Celowy Związek Gmin (CZG-12) 
do którego należy Gmina Górzyca. Ponadto należy nadmienić, że  spotyka się 
różne opinie  w kwestii utraty mocy obowiązującej regulaminu porządku, z 
jednej strony są to opinie i ekspertyzy prawników, które wskazują, że 
dotychczasowe regulaminy straciły moc i powinny być uchwalone nowe, 
natomiast zupełnie odmienne stanowisko prezentuje Ministerstwo Środowiska, 
które w odpowiedzi na interpretację poselską z dnia 10 lutego 2010 r.  wyraziło 
opinię, że regulaminy zachowują moc i tylko powinny być uzupełnione o 
zadania wynikające z ustawy o bateriach i akumulatorach. Takie tez stanowiska 
wyrażają wojewodowie: zachodniopomorski i podkarpacki. Mając na uwadze 
powyższe wskazane jest uchylenie uchwały Nr XL/247/10 z dnia 25 czerwca 
2010 r. . Regulamin z 25 czerwca 2010 r. nie został opublikowany w Dzienniku 
Województwa Lubuskiego, dlatego przedmiotowa uchwała nie wymaga 
publikacji. Przedstawione zostało stanowisko Ministeria Środowiska z dnia 5 
marca 2010 r. i stanowiska ww. Wojewodów. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/253/10 w sprawie uchylenia uchwały Nr XL/247/10 
Rady Gminy Górzyca z dnia 25 czerwca 2010 r. w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Górzyca /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę nieruchomości na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
Gospodarczych Helena Adamkiewicz. Poinformowała, że Starke Wind 
Górzyca Sp. z o.o z siedzibą w Gorzowie Wlkp. wnioskiem z dnia 10 sierpnia 
2010r. zwróciło sie do Urzędu Gminy Górzyca o wydzierżawienie gruntu 
działki ewidencyjne nr 141 obręb Górzyca, 188,192,193,198,213 obręb Spudłów 
w celu ułożenia w ziemi kabli elektroenergetycznych i światłowodowych dla 
potrzeb zespołu elektrowni wiatrowych. Działanie to jest zgodne z miejscowym 

 



planem zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca w obrębach Górzyca, 
Spudłów i Laski Lubuskie. Zgodnie z art. 18 ust. 2 litera „a” ustawy o 
samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 
zakres zwykłego zarządu, dotyczących: zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie 
stanowią inaczej. Art. 13. ust.1 ustawy o gospodarce nieruchomościami określa 
z zastrzeżeniem wyjątków wynikających z ustaw, nieruchomości, które mogą 
być przedmiotem obrotu, sprzedaży, zamiany i zrzeczenia się, oddania w 
użytkowanie wieczyste, w najem lub dzierżawę, użyczenia, oddania w trwały 
zarząd, a także mogą być obciążane ograniczonymi prawami rzeczowymi, 
wnoszone jako wkłady niepieniężne (aporty) do spółek, przekazywane jako 
wyposażenie tworzonych przedsiębiorstw państwowych oraz jako majątek 
tworzonych fundacji, natomiast art. 37 ust. 4 stanowi, że zawarcie umów 
użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na 
czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. W związku z powyższym 
proszę o podjecie wnioskowanej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/254/10 w sprawie oddania w dzierżawę nieruchomości 
na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na własność Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
Gospodarczych Helena Adamkiewicz. Agencja Nieruchomości Rolnych 
Oddział Terenowy w Gorzowie Wlkp. dokonała podziału nieruchomości dz. nr 
ewid. 202/2 w miejscowości  Radówek oraz działka nr ewid. 161/4 w 
miejscowości Laski Lubuskie. W  wyniku podziału powstała działka nr ewid. 

 



202/3 obręb Radówek, w celu wydzielenia terenu dla poszerzenia istniejącego 
zjazdu z drogi wewnętrznej nr ewid. 201 na drogę wewnętrzną nr ewid. 203. 
Przedmiotowa nieruchomość zgodnie z Uchwałą Nr VII/49/07 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 01 czerwca 2007r. położona jest na terenie przeznaczonym pod 
lokalizację elektrowni wiatrowych, upraw rolniczych, dróg gminnych i 
wewnętrznych. Powstała także nieruchomość działka  nr ewid. 161/5 obręb 
Laski z przeznaczeniem na drogę. Powyższe nieruchomości służyć będą jako 
drogi dla mieszkańców gminy i innych użytkowników. W związku z 
powyższym zachodzi potrzeba przejęcia na mienie gminy.  Tereny na powyższe 
zadania znajdują się w zasobie Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział 
Terenowy Gorzów Wlkp., zgodnie z art. 24 ust.5 pkt. 1 ustawy z dnia 19 
października 1991r o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu 
Państwa (Dz. U. z 2007r Nr 231, poz. 1700 z późn. zm.) Agencja 
Nieruchomości Rolnych może nieodpłatnie przekazać na własność jednostce 
samorządu terytorialnego nieruchomości na cele związane z inwestycjami 
infrastrukturalnymi służącymi  wykonywaniu zadań własnych. ANR OT w 
Gorzowie Wlkp. deklaruje wolę przekazania Gminie Górzyca  działki nr ewid. 
202/3 obręb Radówek oraz działki nr ewid. 161/5 obręb Laski Lubuskie, dlatego 
zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/255/10 w sprawie nabycia nieruchomości na własność 
Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Godz. 1415 obrady sesji opuściła radna Janina  Dziemidowicz – obecnych jest 14 
radnych. 

 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia oraz wysokości dotacji z budżetu Gminy 
Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w Laskach 
Lubuskich. 
 

 



Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała, że podjęcie niniejszej uchwały jest odpowiedzią na wniosek 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich, która 
zwróciła się do Gminy Górzyca o udzielenie dotacji celowej na wymianę 
pokrycia dachowego Kościoła w Laskach Lubuskich. Podstawą przekazania 
dotacji będzie umowa zawarta pomiędzy Gminą Górzyca a Parafią Rzymsko-
Katolicką p.w. Narodzenia NMP w Lakach Lubuskich , w której będą zawarte 
warunki oraz sposób rozliczenia i przekazania dotacji. Dotacja zostanie 
udzielona ze środków przeznaczonych na ten cel w budżecie gminy na rok 2010. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/256/10 w sprawie udzielenia oraz wysokości dotacji z 
budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP 
w Laskach Lubuskich /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2010 r. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że  w projekcie uchwały dokonuje się 
zmiany dochodów  budżetu gminy na 2010 r. o kwotę 135.693 zł, oraz zwiększa 
się wydatki budżetu gminy na 2010 r. o kwotę 1.135.693 zł  z tego zwiększa się 
wydatki bieżące o kwotę 865.693 zł i wydatki majątkowe o kwotę 270.000 zł. 
Dodała że po dokonanych zmianach w projekcie uchwały deficyt budżetowy 
zwiększył się o kwotę 1.000.000 zł i zostanie pokryty przychodami z tytułu 
zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/257/10 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 
Gminy Górzyca na 2010 r. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że niniejszą uchwałę sporządzono 
między innymi na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. C ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, który określa że do wyłącznej właściwości 
rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach zaciągania 
długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt długoterminowy w wysokości 
3.235.204 zł na lata 2010-2022  (całkowita spłata planowana jest na dzień 
31.12.2022 r.) zostanie zaciągnięty w celu zachowania płynności finansowej       
z przeznaczeniem  na realizację rozpoczętych już zadań inwestycyjnych               
i pokrycie bieżących wydatków Gminy Górzyca jakie zostały  wcześniej ujęte     
i uchwalone w przez Radę. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 sierpnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLI/258/10 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 
Przyjęcie protokołu XL sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy. 
 

 



Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 
Ad. 12 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 

Brak interpelacji. 
 

Ad. 13 
Wolne wnioski i informacje. 
 

1) Radna Janina Dziemidowicz stwierdziła, że na początku obecnej 
kadencji złożyła wniosek o budowę parkingu przy ulicy 
Świerczewskiego. Stwierdziła, że pojazdy zastawiają pobocza ulicy i jest 
tam bardzo uciążliwa komunikacja pojazdami, zwłaszcza samochodów 
zaopatrzenia usytuowanego tam Baru. Dodała, że ewentualnie 
postawienie znaków drogowych zakazujących parkowanie pojazdów na 
poboczach ulicy. 

Doradca Wójta Gminy ds. Gospodarczych Helena Adamkiewicz 
stwierdziła, że to zadanie należałoby wprowadzić do projektu budżetu na rok 
przyszły i jeżeli będą środki na jego realizację to rozważyć budowę parkingu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że postawienie znaku zakazującego parkowanie 
pojazdów nie rozwiąże problemu, temat budowy parkingu był już wcześniej 
rozważany. Innym rozwiązaniem może być wprowadzenie 
jednokierunkowego ruchu ulicami 1Maja i Świerczewskiego, ale ten temat 
musi zostać przedyskutowany z mieszkańcami tych ulic. 
 
2) Radna Maria Pakos złożyła formalny wniosek, aby Rada Gminy 

wystąpiła z apelem do Wojewody Lubuskiego, Marszałka Województwa 
Lubuskiego, parlamentarzystów województwa lubuskiego, Lubuskiego 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, w celu nagłośnienia problemu 
powstałego wskutek prowadzenia złego zarządzania ciekami wodnymi na 
terenie województwa w związku z sytuacją panującą na kanale Racza 
Struga po ostatnich opadach atmosferycznych. Radna stwierdziła, że 
forma apelu może zostać zawarta w uchwale lub piśmie i tę kwestię         
w porozumieniu z radcą prawnym ustali Wójt Gminy. Dodała, że 
osobiście będzie rozmawiała z innymi gminami, aby w podobny sposób 
wyraziły również swój protest. 

 
3) Radny Ryszard Dębiński w imieniu wszystkich dzieci szkół z terenu 

Gminy Górzyca podziękował Wójtowi Gminy za przyznanie i 
przekazanie uczniom stypendium za dobre wyniki nauczania. Stwierdził, 
że jest to niewątpliwy doping i na pewno skutek będzie osiągnięty. 
Ponadto poinformował o problemie ze śmieciami składanymi regularnie 

 



przy pojemnikach na segregację odpadów przy ul. Wolności. Dodał, że 
osobiście to zgłosił Wójtowi. 

 
4) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska 

poinformowała, że 12 września 2010 r. w Stańku odbędą się dożynki 
gminne i serdecznie zaprosiła do udziału w uroczystości. 

 
Ad. 14 
Zakończenie obrad XLI sesji Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1445 
 
        Przewodnicząca Rady Gminy 
        (-) Maria Syktus 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  
 
 
 
 
 

 


